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Protokół Nr LII/2023 

z  obrad LII Sesji  Rady Gminy Iława odbytej w dniu 27 stycznia 2023 roku. 

 

Stan Rady Gminy Iława                -    15  radnych  

Obecnych na Sesji Rady Gminy   -    13  radnych  

Nieobecni: radny Mariusz Jajkowski, radny Jan Rosiński. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Iława Pan Roman Piotrkowski o godz. 1308 otworzył 

posiedzenie Rady Gminy Iława przywitał radnych, Pana Wójta, sołtysów, pracowników 

urzędu, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na dzisiejszej Sesji i oświadczył, iż 

zgodnie listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Gminy Iława i 

podejmować prawomocne uchwały. 

Materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji zostały pozytywnie zaopiniowane przez 

poszczególne komisje.  

 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek dzisiejszej Sesji.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu  LI Sesji Rady Gminy Iława.  

3. Informacja Wójta z działalności za okres od ostatniej Sesji Rady. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/449/22 Rady Gminy Iława z dnia 

23 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Iława na lata 2023-2032. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/450/22 Rady Gminy Iława z dnia 

23 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie wydatków 

związanych z dostosowaniem urzędu Starostwa Powiatowego w Iławie do potrzeb osób 

ze szczególnymi potrzebami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Iława na 

dofinansowanie zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego (komunikacji 

miejskiej). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Iława. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/125/19 Rady Gminy Iława  z 

dnia 20 grudnia 2019 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Iława. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/23/18 Rady 

Gminy Iława z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie wsparcia w postaci posiłku, 

świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 
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oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom objętym 

wieloletnim rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/24/18 Rady 

Gminy Iława z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

na przyznane świadczenia z pomocy społecznej  w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom objętym 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iława w miejscowości 

Dziarnówko i Dziarny. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

położonej w obrębie geodezyjnym Starzykowo, gminie Iława. 

16. Sprawozdanie z pracy Rady i Stałych Komisji Rady Gminy za 2022 r. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad LII Sesji Rady Gminy Iława. 

 

 

Ad. 1. 

Przyjęcie porządku obrad. 

− Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi, bądź propozycje zmian do przedstawionego 

porządku. 

− Radny Jan Zieliński wystąpił z wnioskiem o wykreślenie z porządku obrad punktu 13 tj.: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iława w miejscowości 

Dziarnówko i Dziarny. Uzasadnił, że jest dużo niejasności w związku z niniejszą uchwała.  

− Przewodniczący obrad  udzielił głosu Wójtowi Gminy. 

− Wójt wyjaśnił, że punkt ten był bardzo obszernie omawiany na komisjach Rady Gminy 

Podkreślali, że ujęty w punkcie 13 sesji projekt uchwały nie dotyczy zmian w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego Dziarn i Dziarnówka, a jedynie wyłączenia z 

procedury zmiany planu 4 działek położonych nad Iławką, dla których te zmiany byłyby 

niekorzystne. Następnie bardzo szczegółowo wyjaśnił procedurę zmiany planu. Podkreślił, 

że podczas procedowania tego punktu zastępca wójta, który odpowiada za zmianę planów 

przestrzennych na terenie gminy Iława zaprezentuje szerzej ten plan aby pokazać jak to 

wygląda. Zaznaczył również, że nie podjęcie niniejszej uchwały spowoduje przedłużenie 

procedury uzgadniania planu, a wyłączenie tych działek jest korzystne tylko dla ich 

właścicieli.  

− Radna Zofia Fota podtrzymała wniosek radnego Jana Zielińskiego. Następnie zwróciła 

się z pytaniem do Przewodniczącego Rady Gminy czy w tej sprawie wpłynęło do niego 

jakieś pismo od mieszkańców? Wyraziła swoją opinię, że byłoby zasadne aby odłożyć w 

czasie podjęcie niniejszej uchwały.  

− Przewodniczący obrad wyraził swoje zdanie, że warto dojść do tego punktu obrad aby 

umożliwić zastępcy wójta Panu Andrzejowi Brachowi szczegółowe przedstawienie 

projektu tej uchwały. Następnie przedstawił Radnym treść pisma, które wpłynęło do 

Urzędu Gminy w dniu 25 stycznia 2023 r. od mieszkańców Dziarnówka i okolic w sprawie 

zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Iława w miejscowości Dziarnówko i Dziarny.  

− Wójt jeszcze raz podkreślił, że w dniu dzisiejszym nie będzie podejmowana uchwała o 

zmianę planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Dziarny i Dziarnówek, 
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ponieważ nie ma jeszcze wszystkich potrzebnych uzgodnień z instytucjami, dzisiejsza 

uchwała dotyczy wyłączenia 4 działek spod procedowania planu. Wyjaśnił, że procedura 

planistyczna nadal trwa, wszystkie procedury będą przebiegały zgodnie z prawem i na 

każdym etapie mieszkańcy będą mieli możliwość wypowiedzenia się.  

− Przewodniczący obrad  poinformował radnych, że bardzo szczegółowo zapoznał się z tą 

sprawą. Następnie podkreślił że projekt tej uchwały podejmowany jest dla dobra 

mieszkańców. Wyraził słowa uznania, że mieszkańcy interesują się planem miejscowym i 

będą brali udział w jego tworzeniu. 

− Radny Aleksander Konecki zwrócił się z prośbą do radnych aby uporządkować dalsze 

obrady sesji zaproponował aby pozostawić punkt 13 w porządku obrad z uwagi na to, że 

przyjęcie tego punktu w porządku nie jest równoznaczne z podjęciem uchwały.  

− Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wniosku radnego Jana 

Zielińskiego – Kto jest za odrzuceniem wniosku o wyłączenie punktu 13 z porządku obrad 

i przeanalizowanie tego punktu zgodnie z planowanym porządkiem obrad? 

Za odrzuceniem wniosku radnego głosowało 10 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 1.  

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do Protokołu. 

− Przewodniczący obrad – Kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad? 

Za przyjęciem porządku głosowało 12 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 0. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do Protokołu. 

Ad. 2.  

Przyjęcie protokołu LI Sesji Rady Gminy Iława.  

Protokół LI Sesji Rady Gminy Iława wszyscy radni otrzymali do zapoznania się został on 

również wyłożony do wglądu. 

− Przewodniczący obrad zapytał, czy są uwagi do treści protokołu? 

Do treści protokołu nie zgłoszono uwag.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do Protokołu. 

Ad. 3. 

Informacja Wójta z działalności za okres od ostatniej Sesji Rady. 

Informację z działalności Wójta za okres od ostatniej Sesji przedstawił Wójt Gminy. 

Do informacji pytań nie było.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.   

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/449/22 Rady Gminy Iława z dnia 23 

grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iława na 

lata 2023-2032. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/458/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 7 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7a do Protokołu.  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/450/22 Rady Gminy Iława z dnia 23 

grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Iława na rok 2023. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 



4 

 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/459/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 8 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8a do Protokołu.  

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie wydatków 

związanych z dostosowaniem urzędu Starostwa Powiatowego w Iławie do potrzeb osób ze 

szczególnymi potrzebami. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/460/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r.  została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 9 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9a do Protokołu.  

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Miejskiej Iława na 

dofinansowanie zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego (komunikacji 

miejskiej). 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/461/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r.  została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 10 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10a do Protokołu.  

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Iława. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/462/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 11 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11a do Protokołu.  

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/125/19 Rady Gminy Iława  z dnia 20 

grudnia 2019 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Iława. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Uchwała Nr LII/463/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 12 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12a do Protokołu.  

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/464/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 13 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13a do Protokołu.  

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/23/18 Rady Gminy 

Iława z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie wsparcia w postaci posiłku, świadczenia 

pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym 

programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/465/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r.  została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 14 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14a do Protokołu.  

Ad. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/24/18 Rady Gminy 

Iława z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na przyznane 

świadczenia z pomocy społecznej  w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/466/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 15 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15a do Protokołu.  

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iława w miejscowości Dziarnówko i 

Dziarny. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  
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− Z-ca Wójta Andrzej Brach na wstępie zaznaczył, że w Dziarnówku obowiązuje plan 

zagospodarowania przestrzennego jeszcze z 2003 roku, kiedy to przyjęto uchwałę w 

sprawie MPZP gminy Iława, następnie wielokrotnie zmienianą. Podkreślił, że zgodnie z 

tym planem Dziarnówko położone jest w Dolinie Drwęcy w związku z czym obowiązują 

określone ograniczenia: w strefie ochrony rzeki, w odległości 50 metrów, zakazuje się 

stawiania obiektów budowlanych. Wyjaśnił, że aktualizacja planu jest dokonywana na 

wniosek mieszkańców. Następnie przypomniał, że  zgodnie z uchwałą z roku 2016 sejmiku 

województwa zakazuje się budowy nowych budynków w odległości 100 metrów od rzeki. 

Wytłumaczył, że póki MPZP nie był zmieniany, obowiązywała przyjęta przez radę gminy 

wartość 50 metrów. Teraz, gdy przystępuje się do zmiany planu, trzeba już uwzględnić 

nowe uwarunkowania prawne. W związku z czym właściciele tych 4 działek, położonych 

przy samej rzece, pomiędzy drogą gminną a rzeką, zostaliby w efekcie pozbawieni 

możliwości zabudowy swoich działek. Wychodząc naprzeciw mieszkańcom, gmina chce 

wyłączyć te działki spod przyszłych zmian, aby nie działać z niekorzyścią dla nich jak 

również nie narażać się na ewentualnie roszczenia z ich strony. Podkreślił, że przyjęcie 

dzisiejszej uchwały nie będzie decydowało o kształcie przyszłego planu, ponieważ 

przyjmowana jest tylko korekta załącznika, a dalsza procedura będzie trwała, a konsultacje 

z mieszkańcami będą w dalszym ciągu przebiegały.  

− Przewodniczący obrad wyjaśnił w jaki sposób będzie udzielał głosu. 

− Radny Jan Zieliński wyraził swój sprzeciw odnośnie zmiany planu i dalszej zabudowy. 

− Wójt kolejny raz podkreślił, że dzisiejszy projekt uchwały dotyczy tego aby przedmiotowe 

4 działki zostały pod rządami obowiązującego planu aby ich właściciele nie stracili tego co 

mają, a pozostała część planu dopiero będzie procedowana, dopiero będą uzgodnienia z 

poszczególnymi instytucjami w tym szczególnie z Regionalną Dyrekcją Ochrony 

Środowiska. Podkreślił, że na każdym etapie będzie to również konsultowane z 

mieszkańcami. Wyjaśnił, że nie wiadomo jaki obszar zostanie objęty nowym planem 

ponieważ będzie on uzgadniany z wieloma instytucjami w tym przez Wojewodę. 

Przedstawił wszystkim w jaki sposób przebiega procedura uchwalenia planu. Zwrócił 

także uwagę, że gmina przystąpiła do zmiany planu na wniosek mieszkańców.  

− Radna Izabela Kurek zwróciła się do Przewodniczącego, czy radni mogliby się zapoznać 

z załącznikami do wniosku mieszkańców? Następnie zapytała czy są obecni może 

właściciele tych działek, którzy złożyli wnioski?  

− Przewodniczący obrad odpowiedział, że radni otrzymają te załączniki do zapoznania się.  

− Wójt zwrócił się do radnych, że na wniosek 11 mieszkańców 22 grudnia 2021 roku została 

podjęta uchwała o przystąpieniu do zmiany planu. Na dzisiejszej sesji nie ma właścicieli 

tych działek, jednakże projekt uchwały ich nie dotyczy, dotyczy wyłączenia tych 4 działek.  

− Radny Krzysztof Zieliński przedstawił zaistniałą sytuację na własnym przykładzie i 

zwrócił się do Zastępcy Wójta z pytaniem czy dobrze to rozumie? 

− Andrzej Brach  - potwierdził tok myślenia radnego.  

− Radny Adam Waszelewski zgodził się z wypowiedzią radnego Krzysztofa Zielińskiego i 

dodał, że państwo którzy protestują przeciwko dzisiejszej zmianie chcą zablokować 

właścicielom tych 4 działek możliwość zabudowy.  

− Radna Zofia Fota zapytała – czy zmiana tej uchwały (wyłączenie spod planu tych 4 

działek) jest na wniosek mieszkańców czy tylko dlatego, że wskazał to planista?  

− Wójt odpowiedział radnej na przykładzie podsumowując, że działania takie zostały 

podjęte aby nie zaszkodzić właścicielom tych 4 działek (aby pozostawić im to co mieli) i 

nie narazić się na konsekwencje. Podkreślił jeszcze raz że dzisiaj nie jest uchwalana 

zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Dziarnówka i Dziarn 

ponieważ procedura nadal trwa.  
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− Przewodniczący obrad wyjaśnił, że podczas opracowywania planu wyskoczyła ta sprawa, 

że są 4 działki których właściciele by stracili przy podjęciu tego planu. Podkreślił, że rada 

nie chce działać niesprawiedliwie.  

− Radny Krzysztof Zieliński zauważył, że podjęcie dzisiejszej uchwały nikomu nie 

szkodzi. 

− Przewodniczący obrad w związku z wyczerpaniem pytań i wypowiedzi radnych udzielił 

głosu przedstawicielowi mieszkańców Dziarnówka. 

− Przedstawicielka mieszkańców zwróciła się do Zastępy Wójta, że z uchwały Sejmiku 

Warmińsko-Mazurskiego wynika, że od rzeki Iławki nie można budować bliżej niż 100 m 

jak do tego przepisu ma się wyłączenie tych 4 działek? 

− Andrzej Brach wytłumaczył, że rada gminy tworzy prawo miejscowe,  przepisy sejmiku 

nie uchyliły przepisów gminy i nikt tu nie mówi o łamaniu prawa. 

− Przedstawicielka mieszkańców wyraziła swoje obawy, że zostanie wciągniętych więcej 

działek pod to uchylenie. 

− Wójt odpowiedział, że nie ma takiej możliwości ponieważ żadna instytucja nie zaopiniuje 

tego pozytywnie. 

− Przedstawicielka mieszkańców – czyli to będzie jedyne wyłączenie w tym planie? 

− Wójt – Tak. 

− Przedstawicielka mieszkańców wyjaśniła, że cały niepokój mieszkańców Dziarnówka 

wynika z obawy „zabetonowania” pięknej miejscowości w której żyją. Podkreśliła, że 

studium, które powstało w 2018 roku obejmuje obszar chroniony Doliny Drwęcy, Dolinę 

Drwęcy i Natura 2000 oraz pozwala na zabudowę mieszkaniowo-usługową na działkach o 

powierzchni 15 arów wg mieszkańców nie jest to miejsce na tak gęstą zabudowę 

połączoną z usługami. W ocenie mieszkańców jeśli nawet zachowana zostanie odległość 

zabudowy100 m od linii rzeki, a później powstanie osiedle pomiędzy obszarem 

chronionym a lasem to przyroda i tak ulegnie zniszczeniu. Poinformowała, że jako 

mieszkańcy będą wysyłać pisma do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska aby 

przyłożyli do tego większą uwagę.  

− Wójt podkreślił, że wszystko musi być uzgodnione zgodnie z prawem. Dodał, że działania 

podejmowane przez gminę nie są skierowane przeciwko mieszkańcom jednakże każdy 

może złożyć wniosek o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego do którego gmina 

musi się ustosunkować. Zwrócił się do mieszkańców z informacją, iż nowe przepisy  

wprowadzają większe zaostrzenia w kontekście zmiany planów przestrzennych.  

− Przedstawicielka mieszkańców zacytowała pismo z Generalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska. 

− Przewodniczący Rady podkreślił, że podczas opracowywania planu są przestrzegane 

przepisy.  

− Wójt poinformował, że wielu rolników z terenu całej gminy występuje z wnioskami o 

przekształcenie terenów z rolnych na tereny zabudowy mieszkaniowej czy usługowej. 

Zwrócił uwagę, że dużo się zmieniło, Gmina Iława kiedyś była typową gminą rolniczą i w 

części turystyczną obecnie jest to gmina bardziej turystyczna. Podkreślił, że mieszkańcy 

Dziarnówka będą na bieżąco informowani jakie są opinie poszczególnych instytucji 

odnośnie planu przestrzennego.  

− Mieszkaniec Dziarnówka zapytał – kto wydał zezwolenie i czy w ogóle takie zezwolenie 

zostało wydane na wycinkę drzew nad rzeką Iławką w pasie około 200 m gdzie jest ostoja 

ptactwa wodnego i nadrzewnego?  

− Wójt podziękował za tę informację. Następnie poinformował, że zostanie to sprawdzone, a 

informacja zostanie przekazana sołtysowi. Jeżeli okaże się, że jest łamane prawo zostaną o 

tym powiadomione odpowiednie organy.  
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− Radny Jan Zieliński odnośnie wypowiedzi mieszkańca Dziarnówka dodał, że informował 

o tej wycince drzew Dyrektora Ochrony Środowiska jednakże nic w tej sprawie nie 

zrobiono. Podsumował, że błędem było to, że nie zgłosił tego na piśmie. 

− Radna Izabela Kurek zwróciła się do przedstawicieli mieszkańców Dziarn i Dziarnówka 

o ich opinię odnośnie wyłączenia przedmiotowych 4 działek? 

− Mieszkańcy wypowiedzieli się odnośnie proponowanego wyłączenia oraz ogólnie wyrazili 

swoją negatywną opinie odnośnie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla ich 

miejscowości. 

− Radna Izabel Kurek zwróciła się do Pana Andrzeja Bracha z pytaniem, co się zadzie po 

uchwaleniu dzisiejszej uchwały, czy jeszcze na tym etapie rada może powiedzieć nie? 

− Andrzej Brach – jak najbardziej. Podkreślił, że dzisiejsza uchwała stanowi tylko korektę 

do załącznika o przystąpieniu do sporządzenia planu, natomiast cała procedura będzie 

nadal trwała i na każdym etapie społeczeństwo będzie o wszystkim informowane. 

Następnie poinformował o zasadach planowania przestrzennego.  

− Mieszkańcy wyrazili swój sprzeciw wobec jakiejkolwiek zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego dla miejscowości Dziarnówek oraz dalszej zabudowy tego terenu.   

− Radna Zofia Fota poprosiła przewodniczącego o przedstawienie załączników 

dołączonych do pisma mieszkańców. 

− Przewodniczący obrad poinformował, że Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w 

załącznikach do pisma bardzo wyraźnie podtrzymała, że wszystkie obostrzenia dotyczące 

ochrony przyrody będą zachowane przy opracowywaniu planu.  

− Radna Zofia Fota zaproponowała, że skoro projekt tej uchwały budzi tak wiele emocji 

może warto go odrzucić aby lepiej to przeanalizować? Podkreśliła, że dobro społeczeństwa 

jest najważniejsze i należy się wsłuchać w ich głos. 

− Wójt zwrócił uwagę, że jest procedowana uchwała dotycząca wyłączenia terenów, których 

obecny plan przestrzenny jest bardzo korzystny dla ich właścicieli. Natomiast cały plan 

przestrzenny będzie dopiero procedowany. Podkreślił, że do tego planu jak i do 

wszystkich, przyłoży wszelkich starań aby wszystko było zgodnie z prawem tym bardziej, 

że to prawo zostało zaostrzone o czym była mowa wcześniej.  

− Radna Beata Grzechnik wyraziła swoją opinię stawiając się w roli jednego z właścicieli 

przedmiotowych działek. 

− Radny Krzysztof Zieliński zauważył, że nowy plan przestrzenny, który jest obecnie 

przygotowywany ma przecież chronić przyrodę odsuwając linię zabudowy do 100 metrów 

od linii rzeki kwestia jest tylko tego aby te cztery działki pozostały pod rządami starego 

planu aby nie działać na niekorzyść ich właścicieli.  

− Radny Jan Zieliński poinformował, że nie otrzymał żadnych obwieszczeń dla 

mieszkańców odnośnie Studium. 

− Przewodniczący obrad jeszcze raz podkreślił, że projekt planu jest nadal opracowywany, 

a w trakcie jego opracowywania wyskoczyła sprawa tych 4 działek.  

− Radna Izabela Kurek zwróciła się do Pana Andrzeja Bracha czy właściciele tych czterech 

działek zostali poinformowani przez gminę o podejmowanych działaniach? 

− Andrzej Brach odpowiedział, że osoby te nie składały wniosku, natomiast uważa za 

naturalne aby te działki wyłączyć ponieważ ich nie wyłączenie było by dla nich 

niekorzystne.  

− Radny Aleksander Konecki wypowiedział się ,że dziwi się przybyłym mieszkańcom, że 

chcą pozostawić warunki obecnego planu z 2003 r, gdzie są kryteria dużo łagodniejsze niż 

te gwarantowane nowym planem.  

− Przedstawicielka mieszkańców odpowiedziała, że rozumie iż pozornie plan zapewnia 

lepsze warunki, natomiast jej zdaniem dla przyrody będą gorsze ponieważ Rada Gminy 

będzie zmieniała tereny rolno-przyrodnicze w tereny mieszkaniowo-usługowe. 
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− Przewodniczący obrad zapytał czy jeszcze ktoś ma uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały? 

Nie było. 

Za przyjęciem głosowało radnych 10, przeciw 1, wstrzymało się 2. 

Uchwała Nr LII/467/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 16 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16a do Protokołu.  

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/468/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 17 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17a do Protokołu.  

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

położonej w obrębie geodezyjnym Starzykowo, gminie Iława. 

− Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i zapytał, czy są uwagi, bądź pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Pytań, uwag nie wniesiono. 

Za przyjęciem głosowało radnych 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała Nr LII/469/23 Rady Gminy Iława z dnia 27 stycznia 2023 r. została przyjęta i 

stanowi załącznik nr 18 do Protokołu. 

Przebieg głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18a do Protokołu.  

Ad. 16. 

Sprawozdanie z pracy Rady i Stałych Komisji Rady Gminy za 2022 r. 

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Iława za 2022 rok przedstawił Przewodniczący Rady Pan 

Roman Piotrkowski. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do Protokołu.  

Sprawozdania z pracy poszczególnych komisji przedstawili ich Przewodniczący: 

➢ Komisji Rewizyjnej - Pani Izabela Kurek. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do 

Protokołu; 

➢ Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa - Pan Andrzej Kozicki. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do Protokołu; 

➢ Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Spraw Społecznych - Pan Krzysztof 

Zieliński. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do Protokołu; 

➢ Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Pani Beata Grzechnik. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 23 do Protokołu. 

Ad. 17. 

Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

➢ Radny Andrzej Kozicki zgłosił , że lampy w miejscowości Julin są przechylone. 

➢ Radny Jan Zieliński zgłosił zły stan dróg w miejscowościach Dziarnówek i  Smolniki. 

➢ Radna Beata Grzechnik zapytała w imieniu mieszkańców – gdzie składać wnioski na 

dodatek energetyczny? 
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➢ Wójt odpowiedział, że wnioski na dodatek energetyczny należy składać do Urzędu Gminy 

natomiast na dodatek gazowy do GOPS-u. Następnie poinformował, że w chwili obecnej w 

gminie trwa kontrola Najwyższej Izby Kontroli pod względem wypłaty dodatku 

węglowego, na chwilę obecną wyniki kontroli są dobre. 

➢ Radna Izabela Kurek zwróciła uwagę, że gmina Iława jest pozytywnie oceniana również 

pod względem wydanych laptopów. 

➢ Sołtys Ryszard Buczkowski zapytał czy można już składać wnioski na drugą transzę 

węgla? Następnie odniósł się do protestów mieszkańców Dziarnówka nie podzielając ich 

zdania.  

➢ Przewodniczący obrad podkreślił, że Rada działa dla dobra tego terenu. 

➢ Wójt odnośnie zakupu węgla na preferencyjnych warunkach odpowiedział, że wnioski 

można już składać jednak nie wiadomo czy w tym roku będą dodatki węglowe.  

Ad. 18. 

Zakończenie obrad LII Sesji Rady Gminy Iława. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad LII Sesji Rady Gminy Iława, Przewodniczący 

obrad o godzinie 1557 ogłosił LII Sesję Rady Gminy Iława za zamkniętą.  

 

 

                         Przewodniczył                                                      

         Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                       Roman Piotrkowski 

Protokołowała 

Anna Czarnowska       


